
 

 

 

 

30. oktober 2017 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

31. marts meddelte Naalakkersuisoq for fiskeri Hans Enoksen og borgmester for Sermersooq 

Kommune Asii Chemnitz Narup, at de havde indledt et samarbejde angående videreudvikling 

af fiskeriet i Tunu. På den baggrund har jeg spørgsmål:  

1) Har Naalakkersuisut afsat kapital til foretagendet? 

2) I hvor mange år er aftalen beregnet til at vare? 

3) Vil der nedsættes et samråd, der skal vurdere samarbejdet? 

4) I hvilken omfang vil brugerne blive inddraget? 

(Medlem af Inatsisartut Mala Høy Kuko, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Der har tidligere været tiltag til at videreudvikle stadet fra fanger til fiskeri i Tunu. Efter forsøget 

har fiskerne anskaffet fartøjer. På grund af dårlig planlægning blev forsøget ikke vellykket, med det 

resultat at indhandlingsstedet ikke fungerede efter hensigten i næsten 2 år. 

 

Nu vil man genstarte udviklingsprojektet. Det er strengt nødvendigt at garantere, at forsøget lykkes 

denne gang. Det kan ikke længere forbigås at samarbejde med de implicerede; for når man 

samarbejder med fiskerne, som er garanterne for fiskeriet, skal det nok lykkes. Der skal til stadighed 

følges op, så det lykkes denne gang at få udviklingsprojektet til at opstå.  

 

Jeg ønsker, at mine spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 

 


